
 

 

V tomto čísle nájdete 
 

Rozhovor s p. uč. Emíliou Kotianovou 
Zažili sme       Žolík 

Škola spolupracujúca s UNICEF 
Sústredenie v Štúrove 

Vlastná tvorba 

Chalupkáčik 

1.číslo 2015/2016 
Časopis ZŠ v Prievidzi na Ul.         

S.Chalupku 



3. 9. Účelové cvičenie 5.-9. ročník, teoretická časť 

4. 9. Účelové cvičenie – pohyb a pobyt v teréne 

18. 9. Banícky jarmok – účasť v sprievode – 20 žiakov 

          Dopravná výchova 1. – 4. ročník 

16.9-30.9. Plavecký výcvik – 2. ročník 

           Anglicko-slovenské divadelné predstavenie – 9. B,C, 7.A, 6.B 

6. 10. Vieme cudzie jazyky- interaktívna hodina pre všetky 4. ročníky 

13. 10. Titanic- exkurzia  do Bratislavy - 7. ročník 

14. 10. Exkurzia do Trenčína – 4. ročník 

14. 10. Exkurzia na Oravu – 6. ročník 

27. 10. Titanic- exkurzia  do Bratislavy - 6. ročník 

26. 10. Tekvičiarik – vyhodnotenie súťažnej výstavy 
 

 

 

Naša škola má  v školskom roku 2015/2016 615 žiakov a z toho 14 

zahraničných. Na 1. stupni 290  a na 2. stupni 325 žiakov. Máme 73 

zamestnancov- z toho 44 učiteľov a 6 vychovávateliek.    

  

 

Koľko eur sme poslali organizácii UNICEF na vzdelávanie pre 

deti v Afrike ? 

 

Odpovede so svojím menom a triedou dajte svojej triednej pani 

učiteľke, pani učiteľke Gállovej, Mažáriovej alebo vhoďte do 

schránky pri vrátnici.  

Zažili sme v septembri a októbri 

Naša škola v číslach 

Súťaž 



 

1. Aká je vaša 

obľúbená farba? 

Mám rada farebný 

svet. Práve farby 

jesene sú mojimi 

a to hnedá, žltá, 

zelená, oranžová, 

ale i čierna a biela. 

Nemám rada len 

jednu farbu. 

Prejavom môjho 

vnútra (pohody, 

nepohody ) je aj 

farba oblečenia, 

ktoré si kupujem... 

2. Aké je vaše 

obľúbené jedlo? 

Tak ako mám rada rôzne farby, tak mám rada aj rôzne jedlá. Rada 

varím podľa nových receptov. Nezabudnuteľnú chuť majú však 

zemiakové placky od mojej maminy. Vždy, keď ich robím aj v mojej 

kuchyni, pripomínajú mi detstvo. 

3. Existuje jedlo, ktoré ste ako dieťa nejedli a teraz jete? 

Veľmi nerada som ako dieťa jedla (vlastne skoro vôbec nejedla) 

rajčinovú polievku. Dnes ju bežne varím, jem a vylepšujem rôznymi 

ingredienciami. 

4. Čím ste chceli byť, keď ste boli malá? Mojím snom bolo 

učiť deti. To sa mi splnilo. Mám veľmi pekné spomienky na moju 

prvácku pani učiteľku. 

Rozhovor s pani učiteľkou 

Emíliou Kotianovou 



5. Aký predmet učíte najradšej a aký predmet vás najviac 

baví? Rada učím všetky predmety na 1. stupni, ten naj predmet je 

slovenský jazyk a literatúra. 

6. Teraz učíte štvrtákov. Čo je pre nich podľa vás najťažšie? 

Myslím si, že pre mojich štvrtákov nie je najťažšie ani tak nejaké  

konkrétne učivo - sú šikovní - skôr je to chcieť rozmýšľať a hľadať 

súvislosti. 

7. Akých žiakov učíte najradšej – prvákov alebo už starších? 

Je jedno či to sú prváci, či štvrtáci. Dôležité je vytvoriť si vzájomnú 

dôveru a dodržiavať určité pravidlá, hľadať optimálne riešenia, ako 

zvýšiť záujem žiakov o predmet 

8. Čo robievate vo voľnom čase? Mám rada vychádzky do 

prírody. V zime je to lyžovanie a večer dobrá kniha ... 

9. Vedia vás ešte žiaci prekvapiť? Veľmi som si obľúbila už od 

prvej triedy mojich štvrtákov. Rada som s nimi. Častokrát sa spolu 

nasmejeme. Vedia ma prekvapiť svojimi organizačnými 

schopnosťami. Teším sa aj tento rok do školy v prírode, kde zažijeme 

veľa pekných chvíľ. Nepredkladám žiakom hotové poznatky, svojou 

aktivitou sami k novým poznatkom prichádzajú. Je mi blízky výrok 

Artemusa Warda: Priemerný učiteľ rozpráva. Dobrý učiteľ 

vysvetľuje. Výborný učiteľ ukazuje. Najlepší učiteľ inšpiruje. 

                     Za rozhovor ďakuje Jakub Péter, 5. A 

 

 

V piatok 16.10. sme  v II.C mali deň plný gaštanových úloh. Najprv 

sme si zahrali divadlo podľa príbehu Ga-ga-ga-ga-gaštany. Naučili 

sme sa robiť kornútky, rozdiel  medzi gaštanom jedlým a pagaštanom 

konským . Ozaj , a už vieme, že gaštan po anglicky je chestnut 

a tekvica pumpkin.  Štyri  družstvá vo farbách jesene súťažili 

v úlohách zo slovenčiny a matematiky. Vyhralo hnedé družstvo. Na 

konci sme ochutnali gaštanové pyré. Vôbec sme sa nenudili.                                                   

Žiaci  2.C 

Gaštanový deň 



 



Kde bolo, tam nebolo, žilo jedno dievčatko 

menom Janka. Nechcelo separovať odpad aj 

napriek radám jej mamy. Raz sa Janke snívalo, 

že kvôli odpadu umierali zvieratá a bolo 

znečistené ovzdušie. Ale Janka si stále 

opakovala, veď čo sa môže stať, keď iba ja neseparujem odpad. No 

zrazu sa jej do drôtu zamotala jej najmilšia sandálka. Janka začala tak 

hlasno kričať, že sa z toho až prebudila. A odvtedy začala Janka 

separovať.   Sofia Simonidesová, 5.B 

 

 

 

 

 Pomôž prírode, separuj! 

      Plast, papier, kov recykluj! 

      Rob to, čo máš, 

 Okolie nám skráš. 

 Len neváhaj. 

 Cítiš krásnu prírodu? 

      Dáva nám toho veľa. 

      Tá naša zemeguľa. 

      Soňa Banášová 5.B 

 

 

 

Tri škatuľky farebné, 

naozaj sú nápadné. 

Choď sem, choď tam, 

Pomoc prírode 

Óda na separáciu 

Rozprávka o separovaní 



Hoď sem, hoď tam. 

V škole je sklo nebezpečné.  

Len plast, kov a papier. 

Pozor! Aj bez kamier. 

Modrá, žltá, šedá, 

Smetiak mi nič nedá. 

Len my smetiaku. 

Pomôž teda prírode! 

Ak smeti sú už v nádobe, 

Všetci budú v pohode. 

Sylvia Motúzová, 5.B    Foto z internetu: Martin Švec 

 

 

 

Dobré ráno, milé deti, 

od rána nám slnko svieti. 

Obloha je jasná, 

a je veľmi krásna. 

 

Ideme sa učiť dlho, 

ale je to v poho. 

Keď skončí škola,  

mama mi hneď volá.  

 

Vyjdeme zo školy, 

ideme do hory. 

V hore je potok, 

slávy sa tam sviatok. 

 

Dnes spíme na chate, 

ale nie na plachte. 

Už je veľa hodín, 

perinu na seba hodím. 

   Matej Melchiory, Adam Sitár, 5.A 

Zábavný deň 



 

Tak ako po niekoľko rokov  aj minulý školský rok získala naša škola 

titul Škola spolupracujúca s UNICEF. Získali sme ho za zapájanie sa 

do aktivít, ktoré UNICEF vyhlasuje. V školskom roku 2014/15 to 

boli tieto: 
1.  Týždeň modrého gombíka – uskutočnil sa v máji 2014. Od našich 

dobrovoľníčok v škole ste si kúpili modré gombíky v hodnote 163,60 

€. Pomohli ste tak prežiť deťom po silnom zemetrasení v Nepále.   

2. Priatelia detí UNICEF – pravidelne sme zo zisku za predaj nášho 

časopisu posielali 5 € mesačne na očkovanie detí v rozvojových 

krajinách. 

3. Školy pre Afriku – z Mikulášskeho jarmoku sme poslali 200 € ako 

príspevok na vzdelávanie detí v Afrike. Hoci každé dieťa na svete má 

právo na vzdelanie, viac ako 93 miliónov detí nemôže chodiť do 

školy a ešte viac ich školskú dochádzku nedokončí.  

Milí žiaci! Ďakujeme za akýkoľvek príspevok, ktorým ste na tieto 

aktivity prispeli. Zlepšili a spríjemnili ste tak život mnohým deťom, 

ktoré nemajú také šťastie ako vy a chýbajú im úplné základné veci 

pre život.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     
 

 Foto a text: Mgr. Jana Mažáriová  

Škola spolupracujúca s UNICEF 



 

 

 

Po výhre celoslovenského kola 

speváckej súťaže Spievam po 

francúzsky v apríli som postúpila do 

medzinárodného (záverečného) kola. 

V Banskej Bystrici sa ho zúčastnili  aj 

speváci z Maďarska, Poľska a Českej 

republiky. Konkurencia bola dosť veľká 

, ale aj tak som v kategórii A (do 13 

rokov) zvíťazila. Bol to pre mňa veľký 

zážitok a som rada, že som vyhrala.                                       

Valentina Vlková, 8. B             

Foto: internet 

 

Dňa 6. októbra sa v Centre voľného času 

Spektrum Prievidza uskutočnilo zasadnutie Fóra 

detí a mládeže. Hosťami boli: prednosta 

okresného úradu v Prievidzi a poslanec 

Trenčianskeho samosprávneho kraja Ing.  JUDr. 

Jozef Stopka ( na obrázku), ktorý nám vysvetlil 

fungovanie štátnej správy, teda čo je úlohou 

Okresného úradu v Prievidzi, aké má oddelenie 

a čo na ňom riešia. Potom nám povedal, ako 

funguje zastupiteľstvo TSK. Má 45 poslancov a Prievidza je najväčší 

okres tohto kraja a má 10 poslancov. Ďalej bol hosťom ešte Ing. 

Branislav Bucák, ktorý nám hovoril o modernizácií Prievidzského 

futbalového štadióna a o instorovi, ktorý chce v meste Prievidza 

vytvoriť 600 pracovných miest. Celkovo sme sa dozvedeli mnohé 

veci, ktoré by sme sa inak nedozvedeli a sú pre nás zaujímavé, tvrdia 

M. Dian a M. Švec, ktorý sa zúčastnili na zasadnutí. 

Text: Martin Švec              Foto: Mgr. J. Mažáriová 

Vyhrala som súťaž 

Zasadnutie fóra detí a mládeže 



V stredu 14.10.2015 sme sa my - druháci vybrali na plánovanú 

exkurziu na Meteorologickú stanicu na letisku v Prievidzi. Vypočuli 

sme si pútavý výklad o rôznych prístrojoch, ktoré podávajú 

informácie o počasí – merajú teplotu, tlak a vlhkosť vzduchu, smer 

a rýchlosť vetra, množstvo zrážok, výšku snehovej pokrývky. Zaujali 

nás teplomery, barometer, vlhkomer, zrážkomer, heliograf a iné. 

Exkurziu sme ukončili jesennou vychádzkou okolo záhradkárskej 

osady, nazbierali sme 

si  jesenné listy  

a púšťali šarkany.            

Mgr. B. Radosová 

Exkurzia na Meteorologickú stanicu 

v Prievidzi 



Foto:Mgr.B.Radosová 

 

Sústedenia sa zúčastnili žiaci športových tried (plavci). Počasie sme 

mali pekné trošku nám  pršalo, ale aj tak nám bolo o aktivity 

postarané. Program sústredenia sme mali nasledovný: Ráno: 

beh+rozcvička, raňajky oddyh, plávanie 2h a 1/5h, obed, odpočinok, 

plávanie 1h , 1/5h, oddych ,večera, voľno, večierka do 21:30. Keď 

pršalo, tak sme mali oddych, ale po obede plávanie. Boli sme aj na 

dvoch výletoch. Jeden do Maďarska na Visegrád a bobovú dráhu a 

druhý do Ostriehomu vláčikom na kupolu. Chcem v mojom mene, 

Kondičné a plavecké sústredenie 
Štúrovo 



ale aj  v mene plavcov poďakovať  pani trénerkám: Cebákovej, 

Krčíkovej , Dudkovej, pánovi trenérovi Fričovi a tetám kuchárkam za 

trpezlivosť a lásku.  Dúfam, že sa všetkým plavcom páčilo a 

zopakujeme si to aj budúci rok, ale s iným výletom do Maďarska.                                               

Text a foto: Peter.Sestrienka 8.C 

  



Všetkovedko 
1) Čo má Vierka pridať do polievky, keď v nej majú byť 

strukoviny? 

 

 

 

 

 

 

a)                      b)   c)                  d) 

 

 

2) Ktorý prístroj sa používa pri požiari? 

 

 

 

 

 

 

 

 

a)         b)      c)                   d) 

 

3) Jurkovi sa pokazilo zariadenie na ovládanie kurzora na 

monitore. Čo si má kúpiť ? 

 

 

 

 

 

 

a)                                b)   c)          d) 

   

 

      Pripravil: Dario Golubović, 8.A 



      TEKVIČIARIK 
 

Je názov súťaže s jesennou tematikou, do ktorej sa mohli zapojiť 

všetky deti  1. – 4. ročníka  našej  školy.  

Jej náplňou bolo ozdobiť tekvice, či už vyrezávaním alebo 

dotvorením rôznym materiálom. 

A stalo sa – takmer 80 tekvičiek ožilo. Každá dostala svoje číslo. 

Všetky skrášľovali vstupnú chodbu našej školičky.  

V týždni od 16. – 21.10.2015 prebiehalo hlasovanie. Hlasovali žiaci 

aj p. učiteľky formou lístkov, na ktoré  napísali číslo vyvolenej 

tekvičky. 

Najväčší počet hlasov získala tekvička Elišky Hrehušovej z 1.B 

triedy, 2. miesto patrilo Kajke Gábrišovej z 2.B triedy a 3. miesto 

získal Patrik Hričo zo 4.A triedy.  

Víťazom blahoželáme!!!                

Text a foto: Mgr.Beáta Radosová 

                                                                 

 



 

                                      

 

 

 

2. miesto                                   1. miesto 

 

 

 

                       

                               3. miesto 

Opýtali sme sa víťazky Elišky Hrehušovej 
 

1. Ako ťa  napadlo ozdobiť tekvicu ako mimoňa? Bola som 

v kine na Mimoňoch, tak sme sa rozhodli  urobiť jeho. 

2. Kto ti pomáhal pri ozdobovaní tekvičky? Moja mamina 

a sestrička Miška.      

3.  Máš rada nejaké jedlo z tekvice? Vôbec. Neľúbim.  

4. Dúfala si, že v tejto súťaži vyhráš? Ani mi to nenapadlo. 



Ani počas prázdnin sa žiaci 

našej školy nenudili a opäť 

potvrdili známe „v zdravom 

tele, zdravý duch“. 

Prvenstvo v modernom 

päťboji si vybojoval Peter 

Sestrienka z terajšej 8. C. 

Chlapci hokejisti z 9. C a 8. C 

bojovali na turnaji 

v Michalovciach tak 

húževnato, že si doniesli dve 

zlomené ruky. Nakoniec sa 

umiestnili na 5. mieste. 

Dievčatá basketbalistky z 8. 

A a 8. C trénovali v Žiline, 

kde sa zapojili do 

dievčenského tímu 

v dievčenskej lige. Všetkým 

srdečne blahoželáme a sme 

na nich pyšní!  

 

                        Text a foto: Mgr. Vladimíra Humajojová 

Prázdninové aktivity 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Od vydania tohto čísla prestáva platiť žolík č. 4 a 

začína platiť žolík č. 1 z tohto čísla. Neplatí pre 

písomné práce a vopred dohodnuté skúšanie.  

 

 

 

Chalupkáčik – časopis Základnej školy na Ul. S.Chalupku 313/14 v 

Prievidzi, založený v roku 2008, 8. ročník 

Šéfredaktor : Peter Sestrienka  

Predseda redakčnej rady: Martin Švec 

Chalupkáčik č.1 vyšiel v októbri 2015 

Žolík 

Vyfarbite si ! 

Žolík 
Č. 1 


